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Fængselsforbundet: 

Risiko for flere børn i fængslerne 
 

Hvis den kriminelle lavalder sænkes, risikerer man at forstærke den 
nuværende udvikling med flere og flere børn og unge i landets 
fængsler. 
 Det er budskabet fra Fængselsforbundet forud for 
statsministerens åbningstale i morgen, hvor Lars Løkke Rasmussen 
vil foreslå at sænke den kriminelle lavalder fra 15 til 14 år. 
 Antallet af unge under 18 år i Kriminalforsorgen stiger. I 
2008 sad der 39 procent flere i forhold til året før. Blandt de 
varetægtsfængslede er tallet steget med 70 procent. Årsagen er, at 
der ikke er plads i de sikrede institutioner, som drives af landets 
regioner. 
 Formand for Fængselsforbundet, Kim Østerbye, siger: 
”Politikerne siger godt nok, at de unge ikke skal sidde sammen med 
hærdede kriminelle i fængsler og arresthuse, men statistikken viser 
noget andet. Regionerne er ikke i stand til at skaffer pladser nok i de 
sikrede institutioner. Derfor ender de unge i stigende grad hos os i 
Kriminalforsorgen. Og her hører de ikke hjemme.” 
 Han er bekymret for, at en sænket kriminel lavalder vil 
forstærke problemerne. 
 ”Når man – trods politikernes forsikringer – ikke kan 
håndtere de unge i dag, så er jeg ikke sikker på, at man er i stand til 
det, når man udvider gruppen til også at omfatte de 14-årige. Det 
forudsætter i hvert fald, at man skaffer langt flere pladser i de 
sikrede institutioner,” siger Kim Østerbye. 
 Formanden opfordrer i stedet regeringen til at satse på den 
præventive indsats.  
 ”Ungdomskommissionen er kommet med en lang række 
brugbare forslag, som vil forebygge unges kriminalitet. Jeg håber, at 
regeringen inddrager mange af disse forslag i deres planer. For 
eksempel forstærket SSP-samarbejde, hvor man vil bruge 
Kriminalforsorgen i det lokale kriminalitetsforbyggende arbejde,” 
siger han. 
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